
P r o t o k ó ł   Nr  V /11 
  
z obrad V Sesji VI Kadencji  Rady Gminy Nowy Dwór z dnia  25 marca 2011 r.  
Obrady Sesji odbywały się  w lokalu Nowodworskiego Ośrodka Kultury  od godz.  10 00 do 
godz. 13 00. 
Obecni na posiedzeniu Sesji Radni: 

1. Andrukiewicz Marian 
2. Hańczaruk Wiesław 
3. Humienny Kazimierz 
4. Kalenik Krzysztof 
5. Możejko Marcin 
6. Pawłowski Piotr 
7. Radziwon Ryszard 
8. Rowińska Maria 
9. Rusiecki Kazimierz 
10. Rutkowska Grażyna Danuta 
11. Sobolewski Piotr 
12. Sobolewski Stanisław 
13. Stasiulewicz Czesław 
14. Sulima Jerzy 
15. Tomaszewski Wiesław 

       
Ponadto w obradach Sesji uczestniczyli: 
Wójt – Andrzej Humienny 
Skarbnik – Pani Anna Dziedzicka, 
Kierownik Referatu Komunalnego – Mieczysław Dziedzicki, 
Inspektor ds. Gospodarki Nieruchomościami, Rolnictwa i Leśnictwa – Czesława 
Kowalczuk, 
Radca Prawny – Danuta Szabłowska – Sokół jak również  sołtysi z terenu gminy – lista 
obecności w załączeniu do protokółu. 
 
 
Obrady V Sesji  VI Kadencji Rady Gminy otworzył  i prowadził Przewodniczący Rady 
Gminy    - Pan Krzysztof  Kalenik. 
 
Na wstępie powitał wszystkich obecnych  i stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach 
Sesji uczestniczy 15 radnych a więc obrady są prawomocne. Przewodniczący obrad  
poprosił wszystkich o powstanie i uczczenie pamięci zmarłego Jana Hrynkiewicza – ojca 
Sekretarza Urzędu Gminy Stanisława Hrynkiewicza .Przed przystąpieniem do głosowania 
nad porządkiem obrad sesji radny Wiesław Hańczaruk zapytał dlaczego uchwała o 
funduszu sołeckim została utworzona pod kątem nie uchwalenia funduszu sołeckiego, a 
nie została jednocześnie utworzona uchwała, która wyraża zgodę na utworzenie funduszu 
sołeckiego. Przewodniczący zarządził 10 minutową przerwę w trakcie, której takowa 
uchwała została utworzona. Po przerwie Przewodniczący obrad wniósł dodatkową 
uchwałę Nr. V / 26 / 11 o funduszu sołeckim. Radny Wiesław Hańczaruk poprosił o 
wprowadzenie nowej uchwały do porządku obrad i poddanie jej głosowaniu. Rada Gminy 
jednogłośnie zaakceptowała  przyjęcie uchwał Nr. V / 25 / 11 i Nr. V / 26 / 11 do 
porządku obrad. Głosów przeciw i wstrzymujących się nie było.       
Porządek obrad został przyjęty  w głosowaniu jawnym  przy 15 głosach za , głosów    
wstrzymujących się i przeciw nie było w następującym brzmieniu : 



 
1. Otwarcie Sesji , powitanie  obecnych , stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja z działalności międzysesyjnej. 
5. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2010 rok. 
6. Informacja o stanie mienia komunalnego Gminy Nowy Dwór.  
7 .  Podjęcie uchwał: 
 -    w  sprawie funduszu sołeckiego, 
 -    w sprawie zmian w budżecie gminy, 
 -    uchwały w sprawie wyłączenia z użytkowania oraz pozbawienia kategorii części 
drogi gminnej. 
-     w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości stanowiącej własność Agencji 
Nieruchomości Rolnych Oddział Terenowy w Olsztynie Filia w Suwałkach z 
przeznaczeniem na cele inwestycji infrastrukturalnych gminy,    
 8.   Sprawozdanie z kampanii sprawozdawczo- wyborczej w wyborach sołtysów i rad           
sołeckich na kadencje 2010/ 2014 przeprowadzonych na terenie gminy Nowy Dwór w 
okresie od 08 stycznia do 24 luty 2011r. 
 9.   Interpelacje i zapytania radnych. 

 10.  Sprawy różne. 
 11.  Zakończenie obrad V Sesji Rady Gminy. 
 

                                                                  
                                                        
Ad. pkt. 3 – go 
         
Przewodniczący Rady  Krzysztof  Kalenik poinformował , że protokół IV Sesji Rady Gminy 
wyłożony był do wglądu w Urzędzie Gminy pokój Nr 1 .Zaproponował przyjęcie protokołu z 
poprzedniego posiedzenia , zapytał czy są  uwagi do protokółu z poprzedniej sesji. Radni 
uwag nie wnieśli. Protokół do poprzedniej sesji został  przedstawiony do głosowania  i 
przyjęty  w głosowaniu jawnym przy 15 głosach za ,  głosów wstrzymujących  się i  głosów 
przeciw nie było. 

 
 

Ad. pkt. 4 – go 
 
Informację z działalności międzysesyjnej przedstawił Wójt Pan Andrzej Humienny, 
poinformował o następujących działaniach w okresie międzysesyjnym : 
 - wydaniu 7 zarządzeń w tym 2 finansowych oraz 5 organizacyjnych, 
- złożeniu wniosku do Ministerstwa Gospodarki na usunięcie azbestu, 
- otrzymaniu pisma w sprawie usunięcia zwłok żołnierzy niemieckich z m. Chworościany, 
- pozytywnym  rozpatrzeniu wniosku o umieszczeniu tablicy informacyjnej  w m. Bieniowce 
Kolonia, 
- wstrzymaniu wniosku w sprawie stawów w Bobrze Wielkiej przez Zarząd Melioracji, 
- możliwość przyłączenia wsi Plebanowce do oczyszczalni ścieków w Nowym Dworze, 
- przeprowadzeniu przetargu na przebudowę i rozbudowę stacji wodociągowej, 
- wpłynięciu podania od sołtysa Mariana Ropiejko o uwzględnienie funduszu sołeckiego w 
budżecie gminy, na budowę placu zabaw dla dzieci przy Zespole Szkół w Nowym Dworze. 
Wójt poinformował, że jeśli powstanie fundusz sołecki gmina będzie zmuszona do 
zaciągnięcia kredytu i zostaną wstrzymane wszystkie planowana inwestycje. Radny Pan 



Czesław Stasiulewicz  zapytał z jakich funduszy gmina chcę podłączyć wieś Plebanowce do 
oczyszczalni w Nowym Dworze, skoro nie stać ją na utworzenie funduszu sołeckiego. Wójt 
odpowiedział, że jest możliwość dofinansowania z Urzędu Marszałkowskiego. Radny 
Wiesław Hańczaruk zapytał ile zostało złożonych projektów  i dlaczego gmina nie stara się 
pozyskiwać funduszy z projektu Kapitał Ludzki np. na zakup samochodu . Wójt 
poinformował, że na dzień dzisiejszy zostały złożone dwa projekty odnośnie drogi w 
Dubaśnie i zdjęcia eternitu,  natomiast co do zakupu samochodu nie jest to potrzebne 
ponieważ gmina posiada dużo samochodów. Jedynie w tej chwili poszukujemy koparki ale 
jest to droga inwestycja ok. 100 tys. staramy się znaleźć najkorzystniejszą ofertę. Radna  Pani 
Rutkowska Grażyna zapytała kiedy będzie remontowana droga do m. Jaginty. Wójt 
odpowiedział, że rozmawiał z Panem Krzysztofem Szymczykiem, który zobowiązał się w 
najbliższym czasie podsypać i porównać drogę.      
 
 
Ad. pkt. 5 – go 
Głosowanie za przyjęciem sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2010 rok, uwag nie 
wniesiono.  
W głosowaniu jawnym Rada Gminy przyjęła sprawozdanie przy 15 głosach za, 
wstrzymujących się i przeciw nie było.  

 
Ad. pkt. 6 – go 
 
Pani Skarbnik Anna Dziedzicka przedstawiła informację dotyczącą mienia komunalnego w 
Gminie Nowy Dwór. Radna Maria Rowińska zapytała dlaczego budynek komunalny jest 
wyceniony tylko na 7 tys.  Pani Skarbnik odpowiedziała, że wartość do sprzedaży idzie po 
wycenie, która nie została zrobiona ponieważ nie było takiej potrzeby. Radna Grażyna 
Rutkowska zapytała się czy piaskarka jest czynna i wykorzystywana. Kierownik Referatu 
Komunalnego odpowiedział, że jest czynna zimą do posypywania solą i piaskiem. Radny 
Kazimierz  Rusiecki zapytał co się dzieje z mieszkaniem w Bobrze Wielkiej, którego 
właścicielem jest gmina. Odpowiedzi udzieliła Pani Czesława Kowalczuk, że jest robiona 
wycena ponieważ zgłosił się nabywca. Radna Rutkowska zapytała się czy jest podpisane 
porozumienie między Wójtem a powiatem odnośnie równania dróg, na co otrzymała 
odpowiedz, że nie i nigdy nie było zawartego tego typu porozumienia. 
 
Ad. pkt. 7 – go 
Podjęcie uchwał: 
- w sprawie funduszu sołeckiego 
Wyjaśnień dotyczących w/w uchwały udzieliła Pani Skarbnik Anna Dziedzicka. Radny 
Hańczaruk zarzucił, że poprzednia władza wprowadziła sołtysów w błąd dlatego w 
poprzednim roku z funduszu skorzystało tylko 5 wsi, zwrócił się do Przewodniczącego Rady 
Krzysztofa Kalenika  z pytaniem jak uważa czy jego zdaniem fundusz sołecki powinien 
powstać. Przewodniczący obrad odpowiedział, że nie ponieważ naszą gminę nie stać,  są to 
duże koszta ok. 150 tysięcy.  
- uchwałę nr V / 22 / 11 w sprawie funduszu sołeckiego  podjęto  w głosowaniu jawnym przy 
6 głosach za , 3 głosach przeciw i 2 głosach wstrzymujących się. 
Przewodniczący Rady zarządził 5 minutową przerwę, po której poinformował, że w związku 
z tym że uchwała Nr. V / 22 / 11 została przyjęta uchwała Nr. V / 26 / 11 nie zostanie 
poddana głosowaniu. 
 Radny Wiesław Hańczaruk zarzucił, że protokólantka Joanna Andrukiewicz nie jest 
upoważniona do pisania protokółu i zażądał osoby uprawnionej do tego. Dalszą część 



protokółu sporządzała Pani Czesława Kowalczuk. Radny Wiesław Hańczaruk  poprosił aby 
zaprotokółować  następującą treść: 
Po przeczytaniu drugiej uchwały o funduszu sołeckim o wyrażeniu zgody na wyodrębnienie 
w budżecie gminy Nowy Dwór środków finansowych na 2012 rok Pan Przewodniczący 
Krzysztof  Kalenik nie poddał do głosowania projektu uchwały, zarządził 5 minutową 
przerwę po której wrócił i jednoznacznie podjął decyzję przy obecności sołtysów i radnych 
gminy, że nie będziemy głosować uchwały. 
 
- w sprawie zmian w budżecie gminy. 
  Wyjaśnień dotyczących w/w uchwały udzieliła Pani Skarbnik Anna Dziedzicka. Radni uwag 
nie wnieśli. 
- uchwałę Nr. V /23 / 11 w sprawie zmian w budżecie gminy przyjęto w głosowaniu jawnym 
przy 15 głosach za, głosów wstrzymujących się i przeciw nie było. 
 
- w sprawie wyłączenia  z użytkowania oraz pozbawienia kategorii części drogi gminnej. 
Wyjaśnień dotyczących w/w uchwały udzieliła Pani Inspektor ds. Gospodarki 
Nieruchomościami, Rolnictwa i Leśnictwa – Czesława Kowalczuk. Radni uwag nie wnieśli. 
- uchwała Nr. V / 24 / 11 w sprawie wyłączenia  z użytkowania oraz pozbawienia kategorii 
części drogi gminnej przyjęto w głosowaniu jawnym przy 15 głosach za, wstrzymujących się 
i przeciw nie było. 
 
- w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości stanowiącej własność Agencji 
Nieruchomości Rolnych Oddział Terenowy w Olsztynie Filia w Suwałkach z przeznaczeniem 
na cele inwestycji infrastrukturalnych gminy.     
Wyjaśnień dotyczących w/w uchwały udzieliła Pani Inspektor ds. Gospodarki 
Nieruchomościami, Rolnictwa i Leśnictwa – Czesława Kowalczuk. Radni uwag nie wnieśli. 
- uchwała Nr. V / 25 / 11 w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości stanowiącej 
własność Agencji Nieruchomości Rolnych Oddział Terenowy w Olsztynie Filia w Suwałkach 
z przeznaczeniem na cele inwestycji infrastrukturalnych gminy przyjęto w głosowaniu 
jawnym przy 15 głosach za, wstrzymujących się i przeciw nie było. 
 
 
 
Ad. pkt. 8 – go 
 
Sprawozdanie z kampanii sprawozdawczo- wyborczej w wyborach sołtysów i rad sołeckich 
na kadencje 2010 / 2014 przeprowadzonych na terenie gminy Nowy Dwór w okresie od 08 
stycznia do 24 luty 2011r.  
W/w sprawozdanie przedstawił Radzie Wójt Gminy Nowy Dwór Andrzej Humienny. Uwag 
do sprawozdania nie wniesiono.      
 
 
 
Ad. pkt. 9 – 10-go  
Interpelacje i zapytania radnych, sprawy różne: 
- Radny Jerzy Sulima zapytał jakim sprzętem i pracownikami dysponuje gmina do 
remontowania dróg. Odpowiedzi udzielił Kierownik Referatu Komunalnego, iż na dzień 
dzisiejszy są osoby które odpracowują wyrok sądowy ale od kwietnia mają być 4 osoby 
skierowane z Powiatowego Urzędu Pracy,  co do sprzętów gmina dysponuje 3 przyczepami, 
koparką i 2 jednostkami do wożenia. 



- Radny Piotr Pawłowski kiedy ulica Szkolna będzie przyjęta jako droga gminna. Pani 
Czesława Kowalczuk odpowiedziała, że gmina nie posiada jej na stanie, powiat również nie 
jest właścicielem ale będą czynione wszelkie starania aby została własnością gminy jak 
najszybciej. 
- Radny Hańczaruk zapytał co z projektem, który był składany na drogę Bobra Wielka- 
Chilmony. Pani Czesława Kowalczuk odpowiedziała, że jest potrzebne pozwolenie na 
budowę, którego gmina nie otrzymała ponieważ nie został złożony wniosek. 
- Radny Hańczaruk zwrócił się z zapytaniem kto powoływał komisję na wybory do Izb 
Rolniczych. Pani Czesława Kowalczuk odpowiedziała że skład komisji otrzymała od 
Sekretarza Gminy. 
- Radny Stasiulewicz Czesław zapytał dlaczego na komisjach nie był poruszany temat 
wyborów do Izb Rolniczych. Odpowiedzi udzielił Pan Przewodniczący Krzysztof Kalenik, że 
nie zaistniała taka potrzeba. 
- Radny Sobolewski Piotr skierował pytanie do Wójta Gminy czy planuję się naprawę drogi 
Bobra Wielka – Sieruciowce  ponieważ są straszne dziury w asfalcie. Wójt odpowiedział, że 
w rozmowie telefonicznej Dyrektor Zarządu Dróg w Sokółce, zobowiązał się do podjęcia 
działań w tym kierunku. Przewodniczący Rady dodał, że trzeba napisać pismo do Dyrektora 
w tej sprawie. 
- sołtys wsi Chworościany Pan Tomaszewski Janusz zapytał kiedy zostaną zabrane ciała 
niemieckich żołnierzy z żwirowni w m. Chworościany. Wójt odpowiedział, że otrzymaliśmy 
pismo w tej sprawie ale kiedy dokładnie to nastąpi to jeszcze nie wiadomo. 
- Radny Stasiulewicz Czesław zwrócił się z pytaniem dlaczego nie zostało podpisane 
pozwolenie na plany łowieckie dla Koła Łowieckiego „Jeleń” a dla pozostałych 3 kół które 
działają na terenie naszej gminy zostało  podpisane.  Wójt odpowiedział, że nie zostało 
podpisane ponieważ wpłynęły skargi od mieszkańców gminy, że Koło „Jeleń” nie wywiązuje 
się z odszkodowań i mają bardzo trudne wnioski do uzupełniania, póki nie uproszczą 
procedur  nie będzie podpisane pozwolenie. 
-   Radny Hańczaruk zapyta dlaczego przetarg na dzierżawę ziemi jest przetargiem 
nieograniczonym, co może zaszkodzić mieszkańcom gminy ponieważ, każdy może wziąć w 
nim udział. Wójt odpowiedział że nie został zastrzeżony ponieważ nigdy nie było 
praktykowane tego typu działanie, Pani Czesława Kowalczuk dodała również, że nie został 
zastrzeżony aby mienie gminy schodziło jak najszybciej. 
- Radny Stasiulewicz powiedział, że w  miejscowości Bobra Wielka na drodze jest duża 
dziura którą trzeba usunąć. Kierownik Referatu Komunalnego Mieczysław Dziedzicki 
odpowiedział, że w najbliższym czasie dziura zostanie zasypana. 
- Radny Sobolewski Piotr zapytał czy wysypisko śmieci w Nowym Dworze jest czynne. 
Przewodniczący Rady udzielił odpowiedzi, że nie i nie można wywozić tam śmieci ponieważ 
są kontrole jeśli ktoś zostanie złapany będzie obciążony karą. 
- Radna Rutkowska zapytała czy nie można znaleźć tańszego odbiorcy śmieci niż BIOM. 
Wójt odpowiedział, że na dzień dzisiejszy nie znaleźliśmy nikogo tańszego. 
- Radny Hańczaruk zapytał dlaczego wyszło nieporozumienie z elektroniką odnośnie 
przetargu na rozbudowę i przebudowę stacji wodociągowej. Wójt udzielił odpowiedzi, że 
elektronika  miała być przedstawiona w oddzielnym wniosku i wynikły z tego dodatkowe 
koszta ok. 70 tys. 
- Radny Tomaszewski Wiesław zapytał czy jest zabezpieczenie w budżecie na  dodatkowe 
koszta tj. 70 tys. Wójt odpowiedział, że jest takowe zabezpieczenie. 
- Przewodniczący Rady Krzysztof Kalenik przypomniał radnym o złożeniu oświadczeń 
majątkowych do końca kwietnia. 
 
 



 
Ad. pkt.  11-go 
. 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Kalenik 
zakończył obrady V  Sesji Rady Gminy Nowy Dwór. 
 
     Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
 
    Protokółował:                                                                  Przewodniczył:                                                                         
 

 

 

 

 

 
 
 
 
 

 


